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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánják megakadályozni a választási 
ajánlásokkal való újabb visszaéléseket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2018-as országgyűlési választáson számtalan hír látott napvilágot arról, hogy egyes pártok és 
jelöltek tömegesen éltek vissza választási ajánlásokkal.

Egyes jelöltek vagy jelölő szervezetek olyan ajánlási íveket adtak le, melyen elhunyt személyek 
vagy az adott szervezetre ajánlást soha nem adó állampolgárok szerepeltek aláíróként. Olyanra is 
fény derült, hogy pártok között kerültek nagy számban átmásolásra ajánlást adó személyek adatai, 
és az aláírásokat egyszerűen átmásolták vagy meghamisították (ami felveti az okirathamisítás 
megalapozott gyanúját).

Ehhez képest jelenleg is folyik a 2019-es Európai Parlamenti választási kampányban az ajánlások 
gyűjtése, és a Nemzeti Választási Iroda helyettes vezetője megdöbbentő módon úgy nyilatkozott, 
hogy „a Nemzeti Választási Iroda nem tudja és nem is fogja a csalásokat megakadályozni…”

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján kérem tájékoztatást a következő kérdésekben:

- A Nemzeti Választási Iroda jelenleg miért nem tudja, és legfőképpen miért nem akarja 
megakadályozni a választópolgárok ajánlásaival való visszaéléseket?

- Kívánja-e a Kormány megteremteni annak informatikai és személyi feltételeit, hogy az NVI és a 
helyi választási irodák képesek legyenek ellenőrizni a választópolgári ajánlásokhoz adott aláírások 
hitelességét?

- Hogyan kívánja a hatóság megakadályozni az Európai Parlamenti választási kampányban az 



ajánlásokkal való visszaéléseket?

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2019. április 18.

Dr. Oláh Lajos

Teréz- és Erzsébetváros országgyűlési képviselője
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